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Jegyzőkönyv 

 
Készült: Dévaványa Városi Önkormányzat Polgármesteri Hivatalában 2010. június 23-án 
megtartott Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság nyílt ülésén. 
 
Jelen vannak: 
 Pap Tibor polgármester 
 Balogh Csilla jegyző 
 Szarka Andrea igazgatási irodavezető 
 
 Dr. Ágoston Sándor bizottság elnöke  
 Kiss Gábor bizottsági tag 
 Pihurik Katalin bizottsági tag 
 Dékány József bizottsági tag 
 Földesi Zoltán bizottsági tag 
 Erdeiné Mucsi Márta bizottsági külső tag 
 Földi Zoltán bizottsági külső tag 
 Lengyel Lászlóné bizottsági külső tag 
  
Meghívottak: 
 Baloghné Berényi Erzsébet ÁMK igazgató 
  
 Hermeczi Erika jegyzőkönyvvezető 
 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Köszönti a 
bizottsági ülésen megjelenteket, Pap Tibor polgármestert, Balogh Csilla jegyzőt, Szarka 
Andrea igazgatási irodavezetőt, köszönti tovább Baloghné Berényi Erzsébet ÁMK igazgatót, 
valamint az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság megjelent tagjait. 
 
Az elnök megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mivel a bizottság tagjainak több 
mint a fele megjelent az ülésen. A bizottság jelenlévő tagjainak száma 8 fő. Távolmaradt 
Horváth László bizottsági tag és Csatári Lajos bizottsági tag. 
 
Ismerteti a napirendi pontokat, melyek a következők: 

1. A Farkas Gyula Közoktatási Intézmény tájékoztatója a dévaványai 
középiskolai oktatás helyzetéről. 
Előadó: Tóth Erika koordinátor  

2. Az ÁMK Ványai Ambrus Általános Iskola Intézményegységének 
beszámolója az oktatási szakmai tevékenységről és az intézményi 
működésről.   
Előadó: Baloghné Berényi Erzsébet ÁMK igazgató 

3. Bejelentések. 
 
Megkérdezi a jelenlévőket, hogy van-e valakinek további önálló napirend megtárgyalására 
javaslata?  
Megállapítja, hogy önálló napirendi pont megtárgyalására javaslat nem hangzik el.  
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Kéri a bizottság tagjait szavazásra, egyetértenek-e az ismertetett napirendi pontok 
megtárgyalásával?  
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 H a t á r o z a t 

 42/2010. (VI. 23.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága a 2010. június 23-án tartandó ülés 
napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 

1. A Farkas Gyula Közoktatási Intézmény tájékoztatója a dévaványai 
középiskolai oktatás helyzetéről. 
Előadó: Tóth Erika koordinátor  

2. Az ÁMK Ványai Ambrus Általános Iskola Intézményegységének 
beszámolója az oktatási szakmai tevékenységről és az intézményi 
működésről.   
Előadó: Baloghné Berényi Erzsébet ÁMK igazgató 

3. Bejelentések. 
 

 
 

1. napirend: A Farkas Gyula Közoktatási Intézmény tájékoztatója a dévaványai 
középiskolai oktatás helyzetéről. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Az első napirendi 
pont a Farkas Gyula Közoktatási Intézmény tájékoztatója a dévaványai középiskolai oktatás 
helyzetéről. Ismerteti, hogy Tóth Erika, az intézmény dévaványai tagozatának koordinátora 
nem tud jelen lenni az ülésen. 
 
Pap Tibor polgármester: Tájékoztat arról, hogy Tóth Erika nem tud jelen lenni a mai 
bizottsági ülésen, mivel érettségiztetés van a középiskolában. Jelezte a koordinátor felé, hogy 
az írásban megküldött tájékoztatóban a beiskolázásra vonatkozó adatokat nem találta, így 
ígérte, hogy a testületi ülésre jön és hozza a következő tanévre történő beiratkozások adatait. 
 
Földi Zoltán - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság külső tagja: Elmondja, hogy a 
testületi ülésen részt fog venni Tóth Erika, és az érettségi vizsga eredményeit, valamint a 
szakmunkás vizsga eredményeit is tudja ismertetni. A mai bizottsági ülésen sajnos nem tudott 
részt venni, mivel Békésre kellett mennie. 
 
Pap Tibor – polgármester: Az írásos tájékoztatóról elmondja, hogy részletesen bemutatja a 
középiskola működését, amelyből nem is tűnik ki milyen nehézségek árán sikerült elérni az 
eredményt.   
 
Pihurik Katalin – Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Elmondja, hogy a 
beszámolóból valóban nem tűnik ki, milyen nehézségeik vannak, és milyen körülmények 
között kell végezniük az intézmény dolgozóinak a munkát, de tudja, hogy milyen 
körülmények között végzik a mindennapi tevékenységüket. 
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Földi Zoltán - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság külső tagja: Elmondja, hogy a 
gazdasági válság hatása érezhető a középiskolában is, kevesebb pénzből kell a feladatokat 
megoldaniuk, és a koordinátor is mindent megtesz azért, hogy az elért színvonal ne 
csökkenjen le az intézményben. Gyakran több feladatot önként kell felvállalniuk a 
dolgozóknak, hogy a színvonal megmaradjon.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: A középiskola 
tájékoztatóját a dévaványai középfokú oktatás helyzetéről jónak tartja, látható, hogy az 
intézményben színvonalas munkát végeznek. Az intézmény koordinátorának a testületi ülésen 
tudnak még kérdéseket feltenni, illetve a beiskolázás, valamint az érettségi és szakmunkás 
eredményeket is megismerhetik. Ennek ellenére a tájékoztatót elfogadásra javasolhatják. 
Megkérdezi, van-e még valakinek kérdése, hozzászólása a Farkas Gyula Közoktatási 
Intézmény dévaványai középiskolai oktatás helyzetéről készült tájékoztatójával kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a testületnek elfogadásra a Farkas Gyula 
Közoktatási Intézmény dévaványai középiskolai oktatás helyzetéről készült tájékoztatóját. 
Kéri, aki a tájékoztatót elfogadásra javasolja, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 43/2010. (VI. 23.) OKS. Biz. hat. 
 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a Farkas 
Gyula Közoktatási Intézménynek a dévaványai középiskolai oktatás 
helyzetéről készült tájékoztatóját jóváhagyólag fogadja el. 
Az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság az intézmény dolgozóinak 
megköszöni a színvonalas munkát. 

 
 
2. napirend: Az ÁMK Ványai Ambrus Általános Iskola Intézményegységének 
beszámolója az oktatási szakmai tevékenységről és az intézményi működésről. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Rátér a második 
napirendi pontra, amely az ÁMK Ványai Ambrus Általános Iskola Intézményegységének 
beszámolója az oktatási szakmai tevékenységről és az intézményi működésről. Megkéri 
Baloghné Berényi Erzsébet ÁMK igazgatót, amennyiben az írásos beszámolóhoz kiegészítése 
van, azt ismertesse. 
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Köszönti a bizottság tagjait. Elmondja, hogy a 
beszámoló készítésekor főleg a szakmai részre igyekezett kitérni, mivel többször beszámolnak 
a testületnek, illetve több beadványt is megtárgyalnak folyamatosan. Az intézmény 
gazdálkodását a testület végig kíséri. A beszámolóban részletesen bemutatta az intézmény 
működését, feladatát, szóban kiegészítése nincs, de amennyiben kérdés merül fel, azokra 
válaszol. 
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Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Felveti, hogy a 
tanulói létszám csökkenése megfigyelhető az intézményben. 
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Tájékoztat arról, hogy a jelenlegi tanévben 110 
nyolcadikos gyermek hagyta el az intézményt, és mindössze 44 első osztályos tanuló került 
beíratásra. Ecsegfalván mindössze 6 első osztályos tanuló kezdi meg a tanévet. A 
gyermeklétszám változás a nevelőszülőkhöz került gyermekek miatt is adódik. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Kérdése, hogy a 
Szügyi Dániel Református Általános Iskolába mennyi első osztályos gyermeket írattak be a 
szülők? 
 
Lengyel László - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság külső tagja, Szügyi Dániel 
Református Általános Iskola tanítónője: A kérdésre válaszolva közli, hogy 20 első osztályos 
gyermeket íratattak be a szülők és kb. 8-10 gyermek volt, aki nevelőszülőkhöz került, és a 
református általános iskolába írattak be. 
 
Kiss Gábor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Felveti, hogy létszámváltozás 
a 6 osztályos gimnáziumba jelentkező gyermekek miatt is szokott lenni, kérdése, hogy 
mennyi gyermek jelentkezett 6 osztályos gimnáziumba? 
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Hat osztályos gimnáziumba egy gyermeket tud, 
aki jelentkezett, de még nem biztos, hogy ahová jelentkezett, ott indul hat osztályos 
gimnáziumi képzés. 
 
Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy vannak olyan települések, akik felvállalnák a 
hatosztályos gimnáziumi képzést, hogy legyen osztály. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Sajnos az a 
jellemző, hogy egyre kevesebb gyermek születik, és így pedagógus létszám leépítésekre is sor 
kerül. Amennyiben a jövőben is csökkenni fog a gyermeklétszám az intézményben, több 
pedagógus munka nélkül fog maradni. Az előterjesztések között látható, hogy az ÁMK 
intézményben 2 fő létszámleépítésre kerülne sor, úgy véli a gyermeklétszám csökkenéséből 
adódóan. 
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Elmondja, hogy a korábbi testületi ülésen már 
volt szó az ÁMK intézményben történő létszámleépítésről, amely Dévaványát érintette, a 
jelenlegi létszámleépítés Ecsegfalvát érinti, mivel Ecsegfalván alsó tagozaton 
osztályösszevonásokra kerül sor. 
A gyermeklétszám alakulását tekintve a születések számát és az óvodai adatokat nézve a 
következő 4-5 évben a létszám stagnálni fog. A most iskolába kerülő gyermekek száma 
nagyon alacsony, ez az a korosztály, amikor nagyon kevés gyermek született. A következő 5-
6 évben stagnálni fog a gyermeklétszám, és így az osztályok száma is, ha csak az 
osztályokban a gyermeklétszámot nem fogják megemelni vagy csökkenteni jogszabály 
alapján, illetve a pedagógusok óraszámát is változtathatják. Ezt még nem tudják. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megadja a szót 
Pihurik Katalin bizottsági tag részére hozzászólásra. 
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Pihurik Katalin - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Az ÁMK Ványai 
Ambrus Általános Iskola Intézményegységének beszámolóját személy szerint elfogadásra 
javasolja, hiszen az igazgatónő is elmondta, hogy a képviselők folyamatosan tájékoztatást 
kapnak a testületi üléseken az intézményt érintő változásokról, információkról. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megadja a szót 
Földi Zoltán bizottsági külső tag részére. 
 
Földi Zoltán - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság külső tagja: A beiskolázási 
adatokat nézte a beszámolóban, és mivel felvetődött a középiskolába történő beiratkozás 
adatai is, ezért kérdése, hogyan lehetne javítani a helyzeten, hogy minél több általános iskolás 
tanuló jelentkezzen a dévaványai középiskolába. A beszámolóban bemutatásra kerültek a 
versenyeken elért eredmények, melyek közül informatikai versenyen történő részvételt nem 
látott. Kérdése, hogy helyi versenyek vannak-e, egyáltalán milyen az informatikai képzés az 
általános iskolában? A beszámolóban olvasta, hogy tantárgy tömbösítést hajtottak végre felső 
tagozaton, kérdése miért vált fontossá bevezetése, valamint a csoportbontásnak - matematika 
és idegen nyelv tantárgyak esetén - milyen eredményei voltak?  
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Elmondja, hogy a tantárgy tömbösítés a 
TÁMOP pályázat kapcsán kötelezően előírt elem. Ebben a tanévben a szaktárgyi órák 5 %-a, 
következő tanévben 10 %-a, 2011/2012-es tanévtől 15 %-a kerül tömbösítésre. Még nem 
tudja megmondani milyen lesz az eredménye, még nem tudja mik a pozitívumai vagy 
negatívumai. Tájékoztat továbbá arról is az igazgató, hogy a csoportbontás idegen nyelvből 
már régóta működik, mert ideális körülményként maximum 15 fős csoportban lehet oktatni a 
tanulókat, amely kedvezőbb lehetőség a tanulásban. Több tanuló tett már előnyelvvizsgát. 18 
főből 16 tanulónak sikeres volt az angol nyelvvizsgája. Matematikából és magyarból is történt 
csoportbontás, még nem tudja milyen eredménye lesz, a következő tanévben fogják látni az 
eredményt. A nem szakrendszerű oktatás keretében vezették be a csoportbontást.   
A mostani hatodikosok esetén látják majd, hogy jövőre mennyire veszik az akadályokat, 
akkor látják volt-e eredménye a csoportbontásnak. Más iskolákban a nem szakrendszerű 
oktatást nemcsak szaktárgyi óra kertén belül oldják meg, hanem különböző foglalkozásokat 
tartanak, például szocializációs, kézműves foglalkozásokat, de a Ványai Ambrus Általános 
Iskolában hatékonyabbnak ítélték, hogy a szaktantárgyakat bontsák meg. Reméli, hogy a jövő 
évi kompetencia mérés eredményei ezek hatására jobbak lesznek. 
Az informatikai versenyre volt kiírás, de az általános iskola épületének felújítása miatt olyan 
körülmények között kellett a tanításnak folynia, ami okozott nehézséget. Az informatika óra a 
szakszolgálat épületében volt, és át is kellett menniük a tanulóknak a 45 perces órák alatt. 
Nem is várhatta el, hogy heti egy órában történő informatikai oktatás mellett, ilyen 
körülmények között versenyre is készítsenek fel diákokat a tanárok, ráadásul minden második 
órát tudták informatikai szaktanteremben megtartani, mert egy csoportnak helyet adó helyiség 
volt csak, jövő tanévben már 2 számítástechnikai terem lesz.  
A beiskolázás kapcsán táblázatot készítettek, amelyben a Farkas Gyula Közoktatási 
Intézménybe jelentkezett nyolcadikos tanulók létszámát is bemutatták. Elmondja az 
igazgatónő, hogy a helyi középiskola részére is biztosítottak lehetőséget az intézményük 
bemutatására, sőt a nyolcadikos tanulók látogatást is tettek a középiskolába. Úgy véli, 
mindent megtettek azért, hogy minél több nyolcadikos tanuló a helyi középiskolába 
jelentkezzen. A szülőket nem tudják kényszeríteni, melyik középiskolába írattassák be a 
gyermeküket. Most is előfordult, hogy a tanuló csak egy szakot jelölt meg, és levelezést 
kellett folytatni, mert nem indult az a szak, amelyre jelentkezett.  
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A középiskola koordinátora a testületi ülésre a beiskolázási adatokat ismertetni fogja, és 
biztosan több lesz a helyi általános iskolából beíratott tanuló, mert több diákról tud, aki 
időközben meggondolta magát, mégis a településen akar tovább tanulni. A jelenlegi 
kilencedikesek is többen vannak, mint beiratkozáskor.  
 
Pihurik Katalin - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: A problémát az 
okozhatja, hogy hiába jelentkezik már később a helyi középiskolába, nem biztos, hogy fel 
tudja venni az intézmény, mert lehetnek olyan magasak az osztálylétszámok, hogy nem tudják 
már fogadni.  
 
Pap Tibor – polgármester: Szól arról, hogy korábban, amikor a helyi önkormányzat 
fenntartásában volt a középiskola, olyan testületi döntés született, hogy ne vegyenek át a tanév 
megkezdése után tanulót, amikor már a normatívát nem tudja lehívni az iskola.  
 
Pihurik Katalin - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Elmondja, hogy a 2. és 3. 
jelentkezésként ha a helyi középiskolát jelölik meg, azokat sem tudják már sokszor fogadni. 
Most is egy szakképző és egy gimnáziumi osztályt indítanak 40 fős létszámmal.  
 
Pap Tibor – polgármester: Szóban a koordinátor már jelezte, hogy sok a jelentkező, így egy 
gimnáziumi és két szakképző osztályt indítanak.  
 
Földi Zoltán - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság külső tagja: Valóban két 
szakképző osztályt indítanának, de még a fenntartótól nem kapták meg az engedélyt. 
 
Pihurik Katalin - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Az általános iskolában az 
osztályfőnök feladata, hogy tájékoztassa a szülőket arról, nem biztos, hogy fel tudja venni a 
helyi iskola a tanulót, ha később meggondolja magát. 
 
Kiss Gábor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Szól arról, hogy sajnos 
vannak olyan szülők, akik nem mennek el a szülői értekezletekre sem, így a tanárok nem 
tudnak tájékoztatást adni. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: A szülőkben 
tudatosítani kell, hogy az anyagi hátteret, szociális körülményeket is vegyék figyelembe a 
gyermekük középiskolába történő jelentkezésénél. 
 
Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy egy középiskola soha nem egy településé, 
korábban 11 település 18 általános iskolájából jöttek Dévaványára a középiskolai tanulók. 
Most is elég heterogén a tanulók összetétele, több településekről érkeztek, Hajdú-Bihar és 
Szolnok megyei tanulók is vannak jelenleg is a középiskolában.  
  
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Felveti, hogy 
sajnos a helyi középiskolába nem a legjobb tanulók jelentkeznek. 
 
Pap Tibor – polgármester: Amikor a középiskola beszámolójával kapcsolatban felvette, hogy 
az nem tükrözi az iskolában folyó nehézségeket, pontosan arra gondolt, hogy a gyengébb 
tanulók jelentkeznek a helyi középiskolába, és mindig is nagy tisztelettel adózott az ott folyó 
munkának, mert míg más intézményben a tanulmányi átlag rontása tapasztalható, a helyi 
középiskolában előfordul, hogy javítani sikerül egy-egy tanuló eredményét.  
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Az idelátogatók sokszor dicsérik a helyi középiskolát, mert a szakképző oktatás nagyon 
színvonalas. Jó volna, ha az általános iskola is ilyen eredményeket érne el.  
Most egy 320 millió forintos beruházás keretében az általános iskola központi épülete 
felújításra került, remélhetőleg a képzés színvonala is változni fog a közeljövőben. 
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Elmondja, hogy még most is nehezen lehet 
közlekedni az épületben a felújítás miatt, nagyon nehéz körülmények között kellett oktatniuk.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Minden elismerés 
megilleti véleménye szerint az általános iskolában tanulókat, mert a központi iskolaépületben 
nem volt egyszerű még a közlekedés sem, valamint a tanároknak is elismerés jár azért, hogy 
ilyen mostoha körülmények között tudtak oktatni.  
 
A bizottság elnöke megkérdezi, van-e még valakinek kérdése, hozzászólása az ÁMK Ványai 
Ambrus Általános Iskola Intézményegységének az oktatás szakmai tevékenységéről és az 
intézményi működésről készült beszámolójával kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a testületnek elfogadásra az ÁMK Ványai 
Ambrus Általános Iskola Intézményegységének az oktatási szakmai tevékenységről és az 
intézményi működésről készült beszámolóját. 
Kéri, aki a beszámolót elfogadásra javasolja, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 44/2010. (VI. 23.) OKS. Biz. hat. 
 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy az Általános 
Művelődési Központ Ványai Ambrus Általános Iskola Intézményegységének 
oktatási szakmai tevékenységéről és az intézmény működéséről szóló 
beszámolót jóváhagyólag fogadja el.  

 
 
 
2010. évi költségvetésről szóló rendelet módosítása 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Rátér a 
bejelentésekre. Javasolja, hogy elsőként a 2010. évi költségvetésről szóló önkormányzati 
rendelet módosítását tárgyalják meg.  
Az előterjesztés részletesen bemutatja, hogy miért van szükség az önkormányzat 2010. évi 
költségvetéséről szóló rendeletének módosítására. Főként a Strandfürdő és Gyógyászat 
intézmény átszervezéséből adódik a módosítás, illetve aktualizálni szükséges a költségvetési 
rendeletet. 
Megkérdezi van-e valakinek kérdése, hozzászólása a 2010. évi költségvetésről szóló 
önkormányzati rendelet módosításával kapcsolatban? 
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Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy az előterjesztésből még nem látható, de vannak 
olyan dolgok, amelyek feszültséget okozhatnak. Ahhoz, hogy pontosan lássák hogyan alakul 
eddig a költségvetés, látni kell egyrészt az iparűzési adó alakulását, valamint a féléves zárás 
utáni helyzetet.  
A Többcélú Társulás mai ülésén megpróbáltak számítgatást végezni, de még nincs meg a 
zárás, csak a számítgatások alapján próbálták meghatározni mit kellene lépni. Jogos volt az 
elnök felvetése, hogy időben kellene lépni, de a szakmai-pénzügyi előterjesztés nem adott 
alapot csak arra, hogy döntsenek, ezért visszatérnek, ha a féléves mérleget látják. A 
társulásnál egyszerűbb lenne a helyzet, mert az iparűzési adó bevétel nem befolyásolja a 
költségvetést, viszont befolyásolja a normatíva lehívhatósága és abból vannak a problémák, 
hogy bizony a szociális ellátó rendszeren belül nem minden úgy teljesül, mint a tervezet. 
Nemcsak a társulásnál, hanem a dévaványai ÁMK esetében az általános iskolai létszámot 
tekintve is 30 létszámú eltérés van, így ez normatíva visszafizetést jelent. 
A társulásnál is volt az elmúlt évi normatíva elszámolás kapcsán az Államkincstárral 
egyeztetés, és az esetek többségében negatív eredménnyel járt az elszámolás. Ebből adódóan 
a tervezett intézkedés, a 4 létszám csökkentése nem érte el azt a hatást, hogy az egyensúly 
legyen megteremtve, és további létszámcsökkentést, vagy munkaidő és bércsökkentést 
szükséges végrehajtani. Nem tudják hogyan lesz majd, de a költségvetési egyensúlyt tartani 
kell. Plusz települési befizetésre ne számítson a Társulás, ezt jelezték, mindenképpen olyan 
javaslatot dolgozzanak ki, hogy a költségvetési egyensúly meglegyen a társulási alap és 
kiegészítő normatívák terén. A társulás még hitelt sem tud felvenni, mert csak arra lehet, ami 
garantált, biztos bevétel (elnyert pályázat esetén), működési hiány finanszírozásához nem 
adnak hitelt. A vagyontárgyak a tagtelepüléseké, azt sem tudják felajánlani.  
Mindezek miatt várhatóak feszültségek a költségvetésben az év hátralévő részében.  
A helyi adóiroda jelezte, hogy még több a visszafizetési kényszer, mint amennyit már 
előzetesen jeleztek. Mai napig 10 millió forintot meghaladja, amit vissza kell fizetni és ami 
vissza is lett utalva a mai nappal. A több mint 60 millió forintot (Magyar Horizont Energia 
Kft. adótúlfizetése) nem kérte ki a cég és be tudják számolni szeptember 15-ei befizetésébe, 
addig meg remélik, hogy az SZJA kiegészítésre vonatkozó igényét az önkormányzatnak 
elbírálják az Államkincstár részéről és ami jogos, valamilyen kiegyenlítő mechanizmus 
mentén fognak kapni, igaz nem annyit, mint a kieső adóbevétel, néhány millió forinttal 
kevesebb lesz ugyan, de majdnem a teljes összeg. Menetközben majd látják milyen igények 
jelentkeznek még a továbbiakban.  
A költségvetés elfogadásakor 30 millió forint működési hiány lefaragását tervezték, erre egyre 
kevesebb a reális esély. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megköszöni 
Polgármester Úrnak a tájékoztatót. 
Megkérdezi van-e valakinek kérdése, hozzászólása a 2010. évi költségvetésről szóló 
önkormányzati rendelet módosításával kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra. Javasolják-e a testületnek, hogy Dévaványa Város 
Önkormányzat 2010. évi költségvetéséről szóló 7/2010. (III. 26.) önkormányzati rendelet, 
5/2010. (II. 26.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló rendeletet a mellékelt tervezet 
szerint a testület alkossa meg. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, és a rendelet megalkotását javasolja, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
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 H a t á r o z a t 

 45/2010. (VI. 23.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy Dévaványa 
Város Önkormányzat 2010. évi költségvetéséről szóló 7/2010. (III. 26.) 
önkormányzati rendelet, 5/2010. (II. 26.) önkormányzati rendelet 
módosításáról szóló rendeletet a mellékelt tervezet szerint alkossa meg. 

 
(Dévaványa Város Önkormányzat 2010. évi költségvetéséről szóló 7/2010. (III. 26.) 
önkormányzati rendelet, 5/2010. (II. 26.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 
rendelet tervezete a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény vezetői állására pályázat kiírása 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Rátér a következő 
előterjesztésre. A Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény vezetői állására pályázat kiírása 
tárgyában készített előterjesztés megtárgyalását javasolja. 
Megkéri Szarka Andrea igazgatási irodavezetőt az ismertetésre. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Tájékoztatja a bizottság tagjait, hogy a 2010. 
március 25-én megtartott ülésen 100/2010. (III.25.) Kt. határozatában döntött a testület a 
Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény (5510 Dévaványa, Széchenyi u. 8.) igazgatói 
álláshelyének betöltésére, pályázat kiírásáról. A pályázati felhívás megjelent a Kormányzati 
és Személyügyi Szolgáltató és Közigazgatási Képzési Központ (KSZK) internetes oldalán, a 
Hivatalos Értesítőben és a helyben szokásos módon a Dévaványai Hírlapban, valamint 
Dévaványa Város honlapján. A pályázati felhívást a testületi ülésre munkaterv szerint 
készítették el, de amikor a Képviselő-testület elfogadta a munkatervet, nem lehetett tudni, 
hogy májusban jogszabályváltozás történik, mire a beérkezett pályázatokat el kell bírálni, más 
szempontokat kell figyelembe venni. Így az előző felhívást vissza kell vonni és egy új 
pályázati felhívásról pedig dönteni szükséges.  
Az előterjesztésben a jogszabályváltozásokat részletesen leírta, és a változásoknak 
megfelelően elkészítette az új pályázati felhívást. Még mindig van elegendő idő, hogy 
megjelenjen a felhívás és be tudják nyújtani a pályázatokat ahhoz, hogy a szeptemberi ülésen 
döntsenek a pályázatokról. Lényeges változás, hogy az igazgató magasabb vezetőnek 
minősül. A helytörténeti gyűjtemény vezetője a munkáltatói jogkör gyakorlója, és ebben az 
esetben magasabb vezetőnek minősül. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megköszöni az 
igazgatási irodavezetőnek a tájékoztatást. Kérdése, hogy a jelenlegi vezetőnek a megbízása 
mikor jár le? 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: A kérdésre válaszolva közli, hogy szeptember 30-
ával jár le a Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény vezetői kinevezése. A szeptemberi 
testületi ülésen dönthet a Képviselő-testület a beérkezett pályázatok közül a vezető 
személyére, és október 1-től betöltésre kerülhet a vezetői állás. Amennyiben nem sikerül a 
szeptemberi ülésen döntést hozni, a jelenlegi vezetőnek a kinevezését egy hónappal 
meghosszabbíthatják, de úgy gondolja, hogy elegendő idő áll még rendelkezésre, hogy időben 
dönteni tudjon a testület. 
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Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e 
még valakinek kérdése, hozzászólása a Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény vezetői 
állására történő pályázati kiírással kapcsolatban? 
 
Földesi Zoltán - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: A helytörténeti 
gyűjteményben a 4 fő foglalkoztatotti létszámot meglehetőségen soknak tartja, nem tudja, 
hogy az intézmény milyen látogatói létszámot fogad. Véleménye szerint nem kell teljes 
munkaidőben minden dolgozót foglalkoztatni, esetleg lehetne az egész napos nyitva tartást 
csökkenteni. A Dévaványai Hírlap szerkesztését a hivatalban is el lehetne végezni, aki 
szerkeszti a hírlapot, átkerülhet a hivatalba és esetleg más munkát is tudnának részére 
biztosítani, véleménye szerint nem tölti ki a munkaidejét egész hónapban a hírlap 
szerkesztése.  
Úgy ítéli meg, hogy a vezetői állásra a pályázatot nem kellene kiírni, hanem el kellene 
gondolkodni azon is, milyen lehetőség lenne még, mert megítélése szerint az intézményben 
folyó tevékenység egy embernek biztosít munkát, a többi tevékenységet más is el tudja 
végezni.  
 
Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy hasonló gondolat már fogalmazódott meg 
korábban, amikor az Általános Művelődési Központba történő integrálása vetődött fel a 
helytörténeti gyűjteménynek, vagy szóba került, hogy további feladatot adnak az 
intézménynek. Akkor úgy döntöttek, hogy feladatot bővítenek az intézményben és nem a 
létszámot csökkentik le.  
El kell dönteni, mert jelenlegi formájában, mint múzeumi intézményként működik, amire van 
engedély a minisztériumtól. Módosítani kell ha nem intézményként, hanem kiállítóhelyként 
működik, akkor viszont nem lehet gyűjtőköre és több minden van, ami ezt a helyzetet 
gyakorlatilag követné, ha úgy döntenek, hogy nem lesz az intézménynek vezetője, mert nem 
lesz intézmény sem, hanem szakfeladatként működhetne, mint korábban, amikor a Bereczki 
Imre bácsi házában működött. 2000-ben került az intézmény megalakításra, akkortól működik 
a jelenlegi formájában. Az eddigi értékelések során mindig is elismerte az intézményben folyó 
munkát a Képviselő-testület, a költségeket igyekezett lefaragni, de feladatokat is kaptak, 
feladatok kerültek át például a könyvtárból, illetve legutóbb a vendégház működtetését is 
feladatként kapták meg. Ennek ellenére a testület dönt minden kérdésben, a képviselői 
indítvány alapján a bizottság tehet javaslatot, ha nem kívánja intézményként működtetni 
tovább a helytörténeti gyűjteményt.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Az a véleménye, 
hogy az elkövetkező időkben változás lesz és városunk iránt megnő az érdeklődés, többen 
látogatnak ide, igény lesz a turisztikai látnivalókra és szükség lesz olyan intézmény 
fenntartására, mint a helytörténeti gyűjtemény. Korábban úgy ítélte meg, hogy integrálják be 
az ÁMK-ba a helytörténeti gyűjteményt, de az elkövetkező időkben szükség lesz múzeumi 
intézményre. Javasolja, hogy maradjon meg intézményként a helytörténeti gyűjtemény. 
Megadja a szót Pihurik Katalin bizottsági tag részére hozzászólásra. 
 
Pihurik Katalin - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Meglepődött a bizottsági 
tag javaslatán, mert visszalépésnek tekinti, ha a helytörténeti tevékenységet 10 év után 
megszüntetnék. Az intézmény rendszeresen szervez rendezvényeket, programokat, új ötleteik 
vannak és elképzeléseiket meg is valósítják. Nemcsak azt kell nézni mennyi a látogatók 
száma a múzeumban, nagyon sok más munka is van. Többször ellátogat személyesen is az 
intézménybe, és azt tapasztalja, hogy ténylegesen dolgoznak, vannak feladataik.  
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A programok szervezése is sok időt igényel. Földesi Zoltán bizottsági tag nem javasolja, hogy 
a vezetői állás meghirdetésre kerüljön, nem tudja, hogy mennyivel kerülne többe az 
önkormányzatnak, hogy ha magasabb vezetőnek nevezik ki? 
 
Pap Tibor – polgármester: Nem lesz magasabb a fizetése attól, hogy magasabb vezető lesz, 
csak a megnevezés változik.  
 
Pihurik Katalin - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Esetleg el tudná képzelni, 
hogy takarítót nem foglalkoztatna az intézmény, akkor lehetne megtakarítani, de akkor is 
szükség van, hogy valaki takarítson, így nem jelenthet sok költségtakarékosságot. Hajdú 
Ildikó például restaurátor szakot végzett, pontosan olyan munkát végez, amely az 
intézményben szükséges.  
A bizottsági tag a város fejlődésében lényeges dolognak tartja, hogy ez a helytörténeti 
gyűjtemény létrejött. Polgármester Úr is említette, hogy a testület mindig is elismerte az 
intézményben végzett munkát. Nem tartja azt sem etikusnak, hogy az intézmény vezetője nem 
tud most a felvetésre reagálni, nincs lehetősége rá, hogy elmondja, miért kell 4 dolgozó is az 
intézménybe. 
 
Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy a 2011. évi költségvetés készítése során 
valószínűleg az akkori képviselők szembetalálkoznak, mi legyen az intézményhálózattal, hol 
karcsúsítson az önkormányzat. Úgy véli, most ne döntsenek az intézmény átszervezéséről, a 
gazdasági program módosításakor is úgy döntött a Képviselő-testület, hogy maradjon meg a 
jelenlegi intézményhálózat.  
Az önkormányzat, ha későbbiekben úgy dönt, átszervezés kapcsán attól függetlenül, hogy 
most megkapja a vezetői jogállását, később az intézmény jogállásával együtt megszűnik, ha a 
következő testület úgy dönt, hogy megszünteti.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Javasolja, hogy a 
helytörténeti gyűjtemény továbbra is intézményként működjön, és később a költségvetési 
helyzet alakulását látva térjenek vissza a felvetésre, megszüntetik-e a helytörténeti 
gyűjteményt, mint intézményt. Javasolja, hogy írják ki a vezetői állásra a pályázatot. 
 
Földesi Zoltán - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Amennyiben a 
helytörténeti gyűjteményben végzett feladatok átkerülnének a hivatalhoz, a vezetőnek az 
illetménye és járulékai megspórolásra kerülnének. 
 
Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy amikor a hivatalnál szakfeladatként látták el a 
helytörténeti gyűjteményi feladatokat, akkor is ekkora költségek merültek fel.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Javasolja, hogy 
zárják le a vitát. Megkérdezi, hogy van-e még valakinek hozzászólása a vezetői állásra történő 
pályázati kiírással kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a testületnek a Bereczki Imre Helytörténeti 
Gyűjtemény igazgatói álláshelyének betöltésére kiírt pályázati felhívást visszavonásra és új 
pályázati kiírás megjelentetését. 
Kéri, aki a Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény igazgatói álláshelyének betöltésére kiírt 
pályázatot visszavonásra javasolja a testületnek, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
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 H a t á r o z a t 

 46/2010. (VI. 23.) OKS. Biz. hat. 
 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a 
Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény (5510 Dévaványa, Széchenyi u. 
8.) igazgatói álláshelyének betöltésére kiírt pályázatát vonja vissza. 

 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Ismételten 
szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a testületnek a Bereczki Imre Helytörténeti 
Gyűjtemény igazgatói álláshelyének betöltésére újabb pályázati kiírás megjelentetését a 
mellékelt tervezet szerint. 
Kéri, aki a Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény igazgatói álláshelyének betöltésére 
pályázati kiírás megjelentetését javasolja a testületnek, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság 7 igen szavazattal, 1 ellenszavazattal és 
tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 47/2010. (VI. 23.) OKS. Biz. hat. 
 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a Bereczki 
Imre Helytörténeti Gyűjtemény (5510 Dévaványa, Széchenyi u. 8.) igazgatói 
álláshelyének betöltésére pályázatot írjon ki. 
 

Pályázati felhívás 
 
1. A pályázatot meghirdető szerv:  

Dévaványa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 
5510 Dévaványa, Hősök tere 1. 

 
2.  Meghirdetett munkahely:  

Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény 
  5510 Dévaványa, Széchenyi u. 8.  

Igazgatói álláshelye 
 

1. Képesítési és egyéb feltételek:  
a) szakirányú egyetemi végzettség és szakképzettség vagy 2009 

előtt szerzett szakirányú főiskolai végzettség és 
szakképzettség (a közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. 
évi XXXIII. törvény végrehajtásáról a művészeti, a 
közművelődési és a közgyűjteményi területen foglalkoztatott 
közalkalmazottak jogviszonyával összefüggő egyes kérdések 
rendezéséről szóló 150/1992. (XI.20.) Korm. rendelet 6/E. § 
(2) bekezdése alapján);  
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b) a végzettségnek és szakképzettségnek és egyben az intézmény 
alaptevékenységének megfelelő jogviszonyban legalább 
három éves szakmai gyakorlat; 

c) büntetetlen előélet; 
d) magyar állampolgár; 
e) vagyonnyilatkozattételi eljárás lefolytatása. 

 
2. Juttatások (Ft), illetmény, pótlék, egyéb: 

Az állás elfoglalásának ideje: 2010. október 1. 

A megbízás határozott időre 5 évre, 2015. szeptember 30-ig szól. 

A pályázat beadási határideje: a pályázat Kormányzati és 
Személyügyi Szolgáltató és Közigazgatási Képzési Központ (KSZK) 
internetes oldalán történő közzétételtől számított 30. nap.  
Pályázat elbírálási határidő: legkésőbb 2010. szeptember 30. 

 
Lényeges feladatok:  
A Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény intézmény vezetője, 
igazgatója. Felelős az intézmény szakszerű és törvényes működéséért, 
megbízása alatt gyakorolja a munkáltatói jogokat az intézményi 
dolgozók felett, dönt az intézmény előirányzat-felhasználásáról, 
gondoskodik az intézmény üzemeltetéséről, meglévő vagyontárgyak 
folyamatos karbantartásáról, szervezi, irányítja a foglalkoztatottak 
munkáját. Elkészíti az intézményre vonatkozó a költségvetési 
koncepciót, költségvetési terv javaslatát, részletes-elemi 
költségvetését. 
Múzeumi gyűjteményi tevékenység feladatainak ellátása, a kulturális 
javak – ide nem értve a könyvtári és levéltári dokumentumokat – által 
alkotott gyűjtemények folyamatos gyarapítása – beleértve a próba-, 
megelőző és mentő feltárást, valamint a gyűjteménybe kerülő 
kulturális javak tervszerű feltárását és gyűjtését –, a gyűjteményi 
anyag elsődleges feldolgozása (meghatározása, hitelesítése, szabályos 
nyilvántartásba vétele), rendezése, gondozása, raktári megőrzése, 
megelőző állagvédelem és aktív restaurálásával-konzerválásával 
(preparálás), revíziójával, a műtárgyak mozgatása.  
 

A pályázathoz csatolni kell: a pályázó eddigi szakmai önéletrajzát, az 
intézmény vezetésére vonatkozó programot, a szakmai 
helyzetelemzésre épülő fejlesztési elképzeléseket, az álláshely 
betöltéséhez szükséges képesítés meglétét igazoló 
okmány(ok) hitelesített másolatát, 3 hónapnál nem régebbi 
hatósági erkölcsi bizonyítványt, az eddigi munkaviszonyokról 
szóló igazolásokat, nyilatkozatot - a pályázónak az 1992. évi 
LXIII. törvény a személyes adatok védelméről és a közérdekű 
adatok nyilvánosságáról alapján nyilatkoznia kell arról, hogy 
hozzájárul-e a teljes pályázati anyagának a véleményezők és 
döntéshozók részére történő sokszorosításához és 
továbbításához - azaz hozzájárul a pályázati anyagban 
személyes adatainak a pályázati eljárással összefüggésben 
szükséges kezeléséhez, illetve betekintésre jogosultak általi 
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megismeréséhez, valamint  nyilatkozat a vezetői megbízás 
döntésének tárgyalása során nyilvános vagy zárt ülésen 
történő hozzájárulásról. 

Illetmény, juttatás: a közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. évi 
XXXIII. törvény, a közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. évi 
XXXIII. törvény végrehajtásáról a művészeti, a közművelődési és a 
közgyűjteményi területen foglalkoztatott közalkalmazottak 
jogviszonyával összefüggő egyes kérdések rendezéséről szóló 150/1992. 
(XI.20.) Korm. rendelet alapján.  

A pályázatot papíralapon, írásban, három azonos szövegű, és mellékletű 
példányban, zárt borítékban kell benyújtani. Egy példányt nem kell 
összefűzni. 

A borítékra rá kell írni: az azonosító számot „II-2/1952-3/2010”, 
valamint a munkakör megnevezését „Igazgató” 
  

Pályázat beadási címe: Dévaványa Város Önkormányzat Pap Tibor 
polgármester 5510 Dévaványa, Hősök tere 1. 

Felvilágosítás: Dévaványa Város Önkormányzat 5510 Dévaványa, Hősök 
tere 1., Szarka Andrea igazgatási irodavezető Tel.: 06 (66) 483 - 255 

 
A Képviselő-testület bízza meg a humánszakreferenst, hogy a pályázati 
felhívás megjelentetéséről intézkedjen. 

 
 
Dévaványai Dobfesztivál Kulturális Egyesület kérelme  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Rátér a következő 
kérelemre. A Dévaványai Dobfesztivál Kulturális Egyesület 5510 Dévaványa, Kossuth L. u. 
9. képviseletében Kónya András elnök kéréssel fordult a Képviselő-testület felé. Az idei 
évben megrendezésre kerülő IX. Dobfesztivál megrendezését a mellékelt Megbízási szerződés 
tervezet szerint bonyolítaná le. Az előterjesztésben a Megbízási szerződés tervezetre elküldött 
észrevételek leírásra kerültek a strandfürdő szakmai koordinátora által, melyek tisztázása 
szükséges.  
Megadja a szót Kiss Gábor bizottsági tag részére. 
 
Kiss Gábor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Tájékoztat arról, hogy a 
Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság ülésén Kónya András a 
Dévaványai Dobfesztivál Kulturális Egyesület elnöke jelen volt, és elmondta, hogy a jövő évi 
Dobfesztivál rendezvény lebonyolítására vonatkozna a megbízási szerződés. 
 
Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy az Egyesület az idei évi dobfesztivál 
megrendezésének tisztázására kérte volna a szerződéstervezetben foglaltakat, ez a szerződés 
tervezetből kitűnik. A 2010. évi rendezvény lebonyolítását illetően viszont már kötöttek egy 
szerződést, melyet aláírtak és át is vettek az egyesület részéről. 
 
Balogh Csilla – jegyző: Hozzáteszi, hogy Kónya András az egyesület elnöke úgy gondolta, 
hogy az idei év bevételéből szeretné megalapozni a következő évi dobfesztivált, a következő 
év erre értendő. 
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Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: A Pénzügyi 
bizottság olyan javaslatot tett, hogy a 2011. évben megrendezésre kerülő Dobfesztivál 
költségeit érintően a képviselő-testület ne foglaljon állást, arra a 2011. évi költségvetés 
tervezésekor térjenek vissza. Javasolja, hogy az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság 
is ezt javasolja a testületnek.  
Megkérdezi a bizottság elnöke, van-e még valakinek hozzászólása? 
Megállapítja, hogy több hozzászólás nincs. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a testületnek, hogy a Dévaványai Dobfesztivál 
Kulturális Egyesület kezdeményezését,- mely szerint a IX. Dévaványai Dobfesztivált a 
Strandfürdő és Gyógyászat a Dévaványai Dobfesztivál Kulturális Közhasznú Egyesülettel 
kötendő megbízási szerződés keretében végezze,- ne támogassa. Javasolják továbbá, hogy a 
2011. évben megrendezésre kerülő Dobfesztivál költségeit érintően a képviselő-testület ne 
foglaljon állást, arra a 2011. évi költségvetés tervezésekor térjenek vissza. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 48/2010. (VI. 23.) OKS. Biz. hat. 
 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a 
Dévaványai Dobfesztivál Kulturális Egyesület kezdeményezését,- mely 
szerint a IX. Dévaványai Dobfesztivált a Strandfürdő és Gyógyászat a 
Dévaványai Dobfesztivál Kulturális Közhasznú Egyesülettel kötendő 
megbízási szerződés keretében végezze,- ne támogassa. A rendezvény 
támogatásáról a 2010. évi költségvetésben működési célra történő átadásra 
elkülönített kerete terhére korábban a közösen lefektetett elvek figyelembe 
vételével már döntött.  
Kérje meg az Egyesületet, hogy a megkötött támogatási szerződésre és az 
eddig kialakult gyakorlatra figyelemmel folytassa a fesztivál előkészítését.  
Javasolják továbbá a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő 
Bizottság, hogy a 2011. évben megrendezésre kerülő X. Dobfesztivál 
rendezvény támogatásáról a Képviselő-testület előre ne döntsön, arra a 
2011. évi költségvetés tervezésekor térjenek vissza. 

 
 
Papp László Dévaványa, Dózsa Gy. u. 26. szám alatti lakos támogatás iránti kérelme 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Rátér a következő 
kérelemre, amely Papp László Dévaványa, Dózsa Gy. u. 26. szám alatti lakos kérelme.  
Ismerteti, hogy Papp László szülő, a gyermeklabdarúgó-csapatban játszó dévaványai 
gyermekek nevében támogatási kérelemmel kereste meg a Képviselő-testületet. A támogatás 
az Interliga bajnokságon szereplő gyermekek táborozási költségeihez való hozzájárulás 
részbeni fedezetül szolgálna. 2010. évben a Füzesgyarmaton megrendezésre kerülő 
gyermeklabdarúgó foci táborban a 11 gyermek vesz részt, a tábor költsége 12.000 Ft/fő. 
Ehhez kérik a Képviselő-testület támogatását.  
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Kiss Gábor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Tájékoztat arról, hogy a 
gazdálkodási irodavezető jelezte a pénzügyi bizottság ülésén, hogy megkeresték a Szeghalmi 
Utánpótlás-nevelő SE-t, aki azt válaszolta, hogy az idei évben nem szervez labdarugó tábort, 
és a füzesgyarmati táborozásban partnerként sem vesznek részt.  
Emiatt nincs lehetőség arra, hogy a Szeghalmi Utánpótlás-nevelő SE-n keresztül támogassák 
a dévaványai gyermeket, találni kellene másik alapítványt vagy szervezetet, akinek a 
tevékenységében szerepel a gyermekek táboroztatása. Ezért javaslatként hangzott el az ülésen, 
hogy a Ványai Ambrus Általános Iskola Alapítványát keressék meg, mert a tehetséges 
gyermekek támogatása szerepel a tevékenységi körében. 
A Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság javaslata, hogy támogassák 
a 11 gyermeket, de ne a teljes összeggel, 50.000,- Ft. támogatást javasoltak, és a Ványai 
Ambrus Általános Iskola alapítványán keresztül történjen a támogatás biztosítása. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megkérdezi, van-e 
még valakinek hozzászólása? 
Megállapítja, hogy több hozzászólás nincs. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a testületnek, hogy 11 fő dévaványai gyermek 
részére 50.000,- Ft. támogatást nyújtsanak a Füzesgyarmaton megrendezésre kerülő 
gyermeklabdarúgó táborban való részvételhez. 
Kéri, aki a javasolja a testületnek a támogatás biztosítását, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 49/2010. (VI. 23.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a Ványai 
Ambrus Általános Iskola Diákjainak Jövőjéért Alapítvány részére 50.000,- 
Ft. támogatást nyújtson 11 fő dévaványai gyermek támogatása céljából, akik 
a Füzesgyarmaton megrendezésre kerülő gyermeklabdarúgó táborban 
vesznek részt.  A Képviselő-testület a támogatást a 2010. évi költségvetésben 
biztosított működési célú pénzeszköz átadás államháztartáson kívülre 
előirányzat terhére biztosítsa. 
 
A támogatás összegével a Ványai Ambrus Általános Iskola Diákjainak 
Jövőjéért Alapítvány a felhasználást követő 30 napon belül, de legkésőbb 
2011. január 31-ig számla ellenében elszámol.  Egyben tudomásul veszi, 
hogy a számadási kötelezettség elmulasztása, vagy a támogatott összeg 
támogatási céltól eltérő felhasználása esetén visszafizetési kötelezettsége 
keletkezik az Önkormányzat felé.  
A képviselő-testület bízza meg a hivatal gazdálkodási irodáját, hogy 
gondoskodjon a támogatottal a támogatási megállapodás megkötéséről, a 
megítélt támogatás kifizetéséről. 
A képviselő-testület bízza meg a hivatal gazdálkodási irodájának vezetőjét, 
hogy a támogatás elbírálást követő 15 napon belül tegye közzé a döntéshozó 
szerv, a támogatott adatait, valamint az elnyert támogatás összegét a Nemzeti 
Fejlesztési és Gazdasági Minisztérium által üzemeltetett 
kozpenzpalyazat.gov.hu honlapon, valamint a település internetes honlapján. 
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Európai Mobilitási Hét Kartájához csatlakozás 

Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Ismerteti a 
következő előterjesztést, melyet Janó Istvánné ügyintéző készített. A Közlekedési és 
Hírközlési Minisztérium közreműködésével idén ismét megrendezésre kerül az Európai 
Mobilitási Hét 2010. szeptember 16. és 22. között.  
Az „Európai Mobilitási Hét 2010” központi mottója a „Közlekedj okosabban, élj 
egészségesebben!” jelmondat lett. Az elmúlt évben Európa szerte 2181, magyar részről 74 
település csatlakozott a Mobilitási Héthez, vállalva a programok szervezését, az Európai 
Autómentes Nap szeptember 22-i megrendezését. 
A Minisztérium Dévaványa Város Önkormányzatát is megkereste a csatlakozás 
lehetőségével. Amennyiben a Képviselő-testület támogatja a kezdeményezést, úgy Dévaványa 
is csatlakozna ehhez az európai szintű programsorozathoz, és megszervezné az Európai 
Autómentes napot, kijelölve egy ideiglenesen lezárt területet, ahol egész nap folyamán 
programok szervezésével hívnánk fel a figyelmet közlekedés, mozgás, egészség 
összefüggéseire. 
Elmondja, hogy a Pénzügyi bizottság nem támogatta a rendezvényhez történő csatlakozást.  
 
Pap Tibor – polgármester: Megjegyzi, hogy az Európai Mobilitási Hét rendezvény lenne az 
egyedüli rendezvény, amelyhez nem kérnek anyagi forrást.  
 
Kiss Gábor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja:  Elmondja, hogy a pénzügyi 
bizottsági ülésen is felvetődött, hogy nem tudják milyen költségek merülnek fel, hiszen a 
programok szervezésének is vannak költségei, ahhoz is szükséges anyagi forrás.  
 
Pap Tibor – polgármester: Lehet úgy dönteni, hogy önkormányzati támogatást nem adnak. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megkérdezi, van-e 
még valakinek hozzászólása az autómentes nap rendezvényhez történő csatlakozási 
felhívással kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy több hozzászólás nincs. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a testületnek, hogy csatlakozzanak a 2010. 
szeptember 16. és 22. között megrendezésre kerülő Európai Mobilitási Hét kampányhoz és 
2010. szeptember 22-én az Európai Autómentes Nap rendezvényhez. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, és elfogadásra javasolja a testületnek, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 H a t á r o z a t 

 50/2010. (VI. 23.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy 
csatlakozzon a 2010. szeptember 16. és 22. között megrendezésre kerülő 
Európai Mobilitási Hét kampányhoz és 2010. szeptember 22-én Európai 
Autómentes Nap rendezvényhez. Dévaványa Városi Önkormányzat 
Képviselő-testülete hatalmazza meg a Polgármestert, hogy a részvételi 
szándékot tartalmazó Mobilitási Hét és Autómentes Nap Kartát aláírja, 
továbbá kérje fel a rendezvény megszerzésével kapcsolatos intézkedések 
megtételére. 
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Kerékpárosbarát Települések Országos Szövetsége (KETOSZ)-hoz csatlakozás 

 

Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Ismerteti a 
következő előterjesztést, melyet szintén Janó Istvánné ügyintéző készített. Dévaványa városa 
a kerékpáros közlekedés érdekében tett intézkedései elismeréseként 2009. évben elnyerte a 
Kerékpárosbarát Település címet. Békés város, mint többszörös kerékpárosbarát település a 
felmerült igények alapján kezdeményezi a Kerékpárosbarát Települések szövetségbe 
tömörítve hatékonyan képviseljék érdekeiket, alakítsák ki álláspontjukat. 
A jelenlegi KÖZOP-2008-3.2. „Kerékpárút hálózat fejlesztés” című pályázati kiírásban az 
alábbi plusz pontok megszerzésére van lehetőség (DAOP-os pályázathoz): 

− Az előkészítés során országos, szakmai kerékpáros civil szervezettel folyamatos volt a 
kapcsolattartás a civil szervezet véleményét figyelembe vették (5 pont) 

− Aki a „Kerékpárosbarát Település” címet egyszer nyerte el (3 pont), többször nyerte el 
(5 pont)  

Reményeik szerint a DAOP-os pályázatok során is a fenti kezdeményezések plusz pontot 
érnek. A Kerékpárosbarát Települések Országos Szövetsége (KETOSZ) alakuló ülése Békés 
városában 2010. július 23-án. 
 
Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy ennek a szövetségnek valószínűleg Békés lesz a 
központja, és mint legrégebbi kerékpárosbarát települések lennének az alapító tagok, mint 
Szarvas, Békés, Dévaványa, akik ilyen címmel rendelkeznek. A célja a szövetségnek, hogy 
meg kellene szerezni a plusz pontokat, mert a kerékpárút pályázatra nem tudnak nyertes 
pályázatot elérni, mert négyszámjegyű út mellett kerékpárút építésre sajnos nem adnak 
támogatást.  
Ez egy eszköz lenne a pontok szerzésére, a kerékpárosbarát településért plusz pontokat, illetve 
aki a kerékpáros szövetség tagja, annak is plusz pont jár. KÖZOP pályázati kiírásban így van, 
reméli, hogy a ROP programokban is így lesz kiírva. A szövetség kéri, hogy a vidéki 
települések belterületi kerékpárútja is támogatható legyen, mert addig sajnos nem volt, nem 
lehetett vele nyerni, mert soha nem kapott annyi pontot az értékelésnél. Ez a kifejezett cél, 
ezért jönne létre ez a szövetség. Elmondja a polgármester, hogy a Polgármesteri Hivatal 
kerékpárosbarát munkahelyként nyert már kerékpárt, most a múzeumban az egyik dolgozó 
nyert kerékpárt, de az ÁFÉSZ is nyert. A szövetségbe való belépésnek van díja, de egyelőre 
nem tudják mennyi lesz az összege. A szövetség alakuló taggyűlésén döntik el a tagdíj 
mértékét, 2-5 Ft/lakos összeg volt a tervezetben.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Elmondja, hogy a 
Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság nem javasolta a KETOSZ-ba 
történő belépést, de a kerékpárút pályázaton jó volna támogatást nyerni, ezért javasolja, hogy 
támogassák a csatlakozást.  
Megkérdezi, van-e még valakinek hozzászólása? 
Megállapítja, hogy több hozzászólás nincs. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a testületnek, hogy a Kerékpárosbarát 
Települések Országos Szövetségéhez csatlakozzon az önkormányzat. 
 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
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 H a t á r o z a t 

 51/2010. (VI. 23.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy 
csatlakozzanak alapító tagként a Kerékpárosbarát Települések Országos 
Szövetségéhez (KETOSZ). 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testülete hatalmazza fel a 
Polgármestert, hogy az alakuló ülésen részt vegyen, az alakuláskor elfogadott 
alapszabályt aláírja. 
 
 

Az Általános Művelődési Központ Óvodai, Bölcsődei intézményegység Kossuth és 
Eötvös utcai telephelyein szükségessé vált felújítások 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Rátér a következő 
előterjesztésre, amely az Általános Művelődési Központ Óvodai, Bölcsődei 
intézményegységének Kossuth és Eötvös utcai telephelyein szükségessé vált felújítások 
tárgyában készült. Az Általános Művelődési Központ Óvoda, Bölcsőde Intézményegységnek 
a Kossuth utcai óvodánál és Eötvös utcai telephelyen lévő kerítések egyes részeinek 
felújításához kb. 25 db. bontásból származó hullámpalát szeretnének igényelni. A „Ktsz” 
bontásából származó hullámpalából tudná az önkormányzat biztosítani a kért mennyiséget. 
Kérik továbbá a Kossuth utcai óvodánál mivel az ereszcsatorna elvezetését csak úgy lehetett 
kialakítani, hogy a meglévő betonfelület - ami a gumitéglával burkolt felület mellett van – 
esős idő után napokig használhatatlan, mivel a víz megáll rajta. A júliusi karbantartási 
munkálatok során szeretnék ezt a régi, töredezett felületet sóderágyba rakott járólappal 
lerakni, mely a vízelvezetési gondokat is megoldaná. Ehhez kértek az önkormányzattól 500 
db. 40x40-cm-es járólapot, mely mennyiség a rendelkezésre áll.  
Elmondja a bizottság elnöke, hogy a Pénzügyi Bizottság ülésén felvetődött, hogy a járdalapok 
balesetveszélyesek lehetne, erre hívják fel az óvónők figyelmét. 
 
Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy a beton járólapot az önkormányzat közmunkásai 
készítenék el, annak csak az anyagköltsége jelentkezik. A bontott pala is rendelkezésre áll az 
önkormányzatnak, a hullámpalából viszont a betonelemgyártó üzemnek akartak tetőt 
készíteni, amennyiben az óvodának adják, akkor vásárolni kell még palát.  
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Tájékoztat arról, hogy minden intézményi 
épületnél a kerítést az intézménynek kell elkészítenie és karbantartania, és minden telephelyen 
nagy az udvar is. Javítottak már a kerítésen, de szükséges a további felújítása, ezért fordultak 
a kérelemmel a testülethez. 
 
Kiss Gábor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Szól arról, hogy a járólapok 
balesetveszélyesek lehetnek. A műszaki irodavezető elmondta, hogy az intézmény kérte a 
járólapok elhelyezését. Nem tudja, hogy az óvónők tisztában vannak-e annak veszélyével, 
megkéri, hogy mindenképp járjanak utána, tényleg alkalmasak-e a járólapok az óvoda 
udvarára. 
 
Pap Tibor – polgármester: Mivel nem issza el a vizet a betonfelület, megáll rajta a víz, ezért 
szeretnék felbontani, sóderágyat elhelyezni és arra kerülne a beton járólap, és így elnyelné a 
vizet. 

 19



Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Javasolja, hogy 
járjanak utána mindenképpen, hogy az óvónők vállalják-e a felelősséget, valóban alkalmas 
lesz-e, ha beton járólap kerül elhelyezésre az óvoda udvarára.  
 
 
A Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény kézműves műhelyének áthelyezése a 
Dévaványa, Széchenyi u. 6. szám alatti ingatlan melléképületébe, valamint ugyanezen 
ingatlan lakóépületének vendégházzá történő átalakítása 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Rátér a következő 
kérelemre, melyet a Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény vezetője nyújtott be. Burainé 
Murányi Magdolna múzeumigazgató azzal a kéréssel fordult a Képviselő-testülethez, hogy az 
önkormányzat tulajdonába került Dévaványa, Széchenyi u. 6. szám alatti lakóház 
melléképületét kézműves műhely célra történő felhasználásra engedélyezni szíveskedjenek. 
Levelében leírta, hogy a múzeum raktára a folyamatos adományozásoknak köszönhetően kezd 
szűkössé válni, így a múzeum épületével szemben lévő ingatlan melléképülete alkalmas lenne 
- a jelenleg a múzeum raktárában működő - kézműves műhely céljára. Ezzel megoldódnának 
a raktározási problémáik is. A Képviselő-testület döntött arról is, hogy a Havancsák Ferencné 
által felajánlott Dévaványa, Széchenyi u. 6 szám alatti épületet – az épület belső rendbetételét 
követően - vendégházként üzemelteti. Burainé Murányi Magdolna arra a kérdésre is szeretne 
választ kapni, hogy mikorra várható az épület vendégházként történő átadása. Az átalakítási 
munkálatok az előterjesztésben felsorolta, melynek becsült költsége kb. 2.000.000,- Ft és a 
berendezés becsült költsége kb. 1.000.000,- Ft, melyre az önkormányzat költségvetésében 
nincs elkülönített összeg.  
A bizottság elnöke kéri a hozzászólásokat, javaslatokat az előterjesztéssel kapcsolatban. 
Megadja a szót Földesi Zoltán bizottság tag részére. 
 
Földesi Zoltán - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Elmondja, hogy személy 
szerint nem járulna hozzá kézműves műhely kialakításához a vendégház melléképületében, 
mert nem biztos, hogy kézműves műhelynek alkalmas az épület, továbbá nem fűthető az 
épület. Véleménye szerint a Bereczki Imre féle házban tágasabb és fűthető is. Esetleg csak 
átmeneti jelleggel működhet a műhely, amennyiben vendégházként üzemelni fog a Széchenyi 
u. 6. szám alatti épület, nem javasolja a kézműves műhely működtetését a melléképületben.  
 
Pap Tibor – polgármester: A Bereczki-ház raktárként szolgált egy ideig, de a helytörténeti 
gyűjteménynél azért alakítottak ki raktárépületet, mert nagy volt a távolság a két épület 
között. Sajnos egy Árpád-kori nyereg betörés során eltűnt, ekkor döntöttek arról, hogy egy 
helyen legyen a raktár is a múzeummal, és védeni tudják az értékeket. Elmondja a 
Polgármester, hogy Feke László műszaki irodavezető megnézte a melléképületet, 
gázkonvektorral fűthető, a tulajdonosok is a melléképületben laktak addig az ideig, amikor a 
ház felújításra került. Agyagozásra, kézműves munka végzésre alkalmas a melléképület. Azért 
kérte az intézményvezető a melléképületet, mert nem tudják elhelyezni az anyagokat az 
intézménynél, ha kézműves foglalkozás folyik. Az anyagokat nem szeretnék elvinni, inkább a 
kézműves műhelyt helyeznék át.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megadja a szót 
Pihurik Katalin bizottsági tag részére. 
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Pihurik Katalin - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Véleménye szerint 
lehetne a kézműves műhely a melléképületben, mert most kihasználatlan. 29 m2-es, 
viszonylag nagy épület, és ha a vendégház üzemeltetése be is indul, a melléképületet nem 
tudják mire használni.  
 
Pap Tibor – polgármester: Felföldi Attila műszaki ügyintéző elmondta, hogy a melléképület 
nagyon jó állapotban és akár ifjúsági szálláshelyet is ki lehetne benne alakítani. 
 
Pihurik Katalin - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: A vendégház átalakítás 
kiadása nincs tervezve a költségvetésben, ezért az idei évben nem kerül sor az átalakításra, 
véleménye szerint a melléképület legalább ki lesz használva.  
 
Földesi Zoltán - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: A melléképület nem 
alkalmas arra, hogy sok gyermeknek kézműves foglalkozást tartsanak, hiába 29 m2-es épület.  
 
Kiss Gábor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Tudják az intézményben 
egyszerre mennyi gyermek mehet a kézműves foglalkozásra, nem egyszerre tartják 
mindenkinek, be tudják osztani. 
 
Erdeiné Mucsi Márta - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság külső tagja: Elmondja, 
hogy a művészeti iskolában képzőművészeti szakon 18-20 létszámú csoportok vannak és 15-
18 m2-es helyiségben elférnek, a vendégház melléképülete jóval nagyobb helyiség.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megkérdezi, van-e 
még valakinek hozzászólása? 
Megállapítja, hogy több hozzászólás nincs. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a testületnek, hogy a Bereczki Imre 
Helytörténeti Gyűjtemény részére a Széchenyi u. 6. szám alatti ingatlan melléképülete 
kézműves műhely céljából kerüljön átadásra. Javasolják továbbá, hogy az ingatlan 
vendégházként történő átalakítása annak költsége miatt 2010. évben ne kerüljön 
megvalósításra.  
Kéri, aki a javaslattal egyetért, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság 7 igen szavazattal, 1 ellenszavazattal és 
tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 52/2010. (VI. 23.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy adja 
hozzájárulását ahhoz, hogy a Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény 
raktárépületében jelenleg működő kézműves műhely áthelyezésre kerüljön a 
Dévaványa, Széchenyi u. 6 szám alatt lévő ingatlan melléképületébe. 
Javasolja a bizottság, hogy a melléképület tisztasági meszelését az 
önkormányzat karbantartó részlege végezze el, és az anyagköltséghez 
szükséges 25.000 Ft-ot az önkormányzat 2010. évi költségvetés tartaléka 
terhére biztosítsa.  
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Javasolja továbbá a bizottság, hogy a Dévaványa, Széchenyi u. 6 szám alatti 
ingatlan lakóépületének vendégházzá történő átalakítása – melynek költsége 
3.000.000,- Ft. – egyelőre ne kerüljön megvalósításra, figyelembe véve az 
önkormányzat nehéz pénzügyi helyzetét. 

 
 
 
Dévaványai sporttelepen lévő labdarúgópálya felületi csapadékvíz elszivárgásának 
meggyorsítása  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Rátér a következő 
előterjesztésre, amely a Dévaványai sporttelepen lévő labdarúgópálya felületi csapadékvíz 
elszivárgásának meggyorsítása tárgyában készült és a Körös-Berettyói Vízgazdálkodási 
Társulat nyújtotta be. 
 
Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy a Körös-Berettyói Vízgazdálkodási Társulat leírta 
hogyan képzeli el a labdarúgópálya csapadékvíz-elvezetését. Az első javaslata valószínűleg 
nem vezetne eredményre, mert nem tudni, hogy a 4-6 cm átmérőjű és másfél méter mélységű 
kavicskutak elnyelnék-e a vizet. Másik alternatíva a drénezése a pályának, ami biztosabb 
megoldás lenne, de a költségek magasabbak. 1,6 millió forintba kerülni, és valószínűleg 
ennek költségét nem vállalná a Társulat. Természetesen a biztosabb eredményt hozó 
megoldást javasolnák, de a költségeket vállalják fel, mivel ők voltak a tervezők is, nekik kell 
vállalni a felelősséget. Amennyiben talajmechanikai vizsgálatot végeztek volna, láthatták 
volna milyen szerkezetű a talaj (agyagos). 
 
Dékány József - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Elmondja, hogy most 
történt mintavétel, egy talajmechanikai szakember vett mintát a pályáról. Láthatták, hogy 
nagyon sok agyagos földet hoztak be a téglagyári gödörből, pedig termőtalajként került a 
pályára a felső 25-50 cm réteg. A talajmechanikai szakértő azt mondta, hogy abba az agyagos 
talajba nem nő ki a fű sem, ha nem locsolják 2 napig, ha viszont locsolják, megáll a tetején a 
víz. A műszaki irodavezető is kint volt a mintavételkor, és a talajmechanikai szakembernek 
ismertette a megoldási javaslatokat, és ő is azt mondta, egyik megoldás sem jó.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Szól arról, hogy 
már 2008-ban is elmondta, hogy gond van a pályával, a csapadékvíz megáll rajta, nem nyeli el 
a talaj. Akkor is gond volt, hogy lapos volt a pálya, hiányzott a lézeres simítás, már akkor is 
jelezte, hogy nem lesz jó a pálya.  
 
Kiss Gábor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: A pálya készítésére 
szakemberek készítették el a terveket, akik többszáz labdarúgó pályát készítettek már. 
 
Dékány József - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: A lézeres simítás 
megtörtént, a baj az, hogy nem egyenesnek kellene lennie a pályának, hanem domborúnak. 
Beszintezte, és látta, hogy a pálya lejt ugyan, de középre egy nagyon keveset 1-2 cm-t. A 
kiírásban is úgy szerepelt, hogy domborúnak kell lennie a lejtésnek. Véleménye szerint az a 
legnagyobb baj, hogy nem domború a pálya.  
 
Pap Tibor – polgármester: A talaj mintavételekor lefúrtak 60 cm-re, és végig agyagos földet 
találtak. Az agyag pedig nem vezeti el a vizet. Dréncső nélkül nem lehetett volna megépíteni, 
talajmechanikai vizsgálat mindenképpen szükséges lett volna a kivitelezés előtt. 
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Dr. Ágoston Sándor – Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Elmondja, a 
Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottságnak az a javaslata, hogy a 
Társulásnak a labdarúgópályán a csapadékvíz elszivárgásának meggyorsítására tett javaslatait 
ne fogadják el, és várják meg a talajbevizsgálás eredményét, a testületi ülésen döntsenek arról, 
milyen műszaki megoldással történjen a labdarúgópályán a felületi csapadékvíz elvezetése.  
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a testületnek, hogy a Körös-Berettyói 
Vízgazdálkodási Társulatnak a dévaványai sporttelepen lévő labdarúgópálya felületi 
csapadékvíz gyorsabb elvezetésére tett javaslatait ne fogadják el. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 53/2010. (VI. 23.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a Körös-
Berettyói Vízgazdálkodási Társulatnak a dévaványai sporttelepen lévő 
labdarúgópálya felületi csapadékvíz gyorsabb elvezetésére tett javaslatait ne 
fogadják el, mivel azok műszaki megoldása nem megfelelő. 
Javasolja a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság, 
hogy a Polgármesteri Hivatal műszaki irodája által talajmechanikustól 
megrendelt talajbevizsgálás eredményét várják meg, és annak ismeretében 
döntsön a testület a labdarúgópálya felületi csapadékvíz gyorsabb elvezetése 
érdekében a műszaki megoldásról. 

 
 
 
Kovács Zsolt birkózó edző kérelme 
 
Dr. Ágoston Sándor – Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Ismerteti a 
következő kérelmet, melyet Kovács Zsolt birkózó edző nyújtott be. A 2010. július 3-án 
tartandó városi rendezvényen, amikor a Magyar Birkózó Szövetség válogatott csapata és a 
helyi képviselő-testület csapata barátságos labdarúgó mérkőzést is játszik, kéri, hogy 5 
sportolónak, akik Diákolimpián és Magyar Bajnokságon helyezést értek el, egy-egy kupát 
jutalomként adjanak át. Az 5 kupa költsége 30.000,- Ft.  
Kéri a bizottság tagjainak állásfoglalását a kérelemben. 
 
Földesi Zoltán - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Véleménye szerint más 
sportágban is értek el nagyon jó eredményeket a sportolók, ők is jöhetnének támogatásért.  
 
Erdeiné Mucsi Márta - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság külső tagja: Kérdése, 
hogy a birkózó gyermekek nem kaptak kupát vagy érmet a versenyen? 
 
Pap Tibor – polgármester: Kaptak a versenyen is kupát. Elmondja továbbá a polgármester, 
hogy a Sportegyesület a Birkózó Szakosztály részére jelentősebb összeget biztosított, ezért 
úgy gondolja, hogy ha a városi rendezvényen szeretnék a helyezést elért gyermekeket 
megjutalmazni, a szakosztály vásárolja meg a kupákat.  
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Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Jelzi, hogy az ÁMK is támogatja a birkózókat, a 
helyet biztosítják részükre, terembérletet nem kérnek tőlük (a birkózók és Kik-boksz-osok 
részére is), a megyei versenyt az általános iskola tornatermében tartják, mivel 
Gyomaendrődön jelentős összeget kérnek.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megjegyzi, hogy 
mindenkinek kellene terembérletet egységesen fizetnie, hiszen az intézménynek is vannak 
költségei, legalább egy minimális költséget meg kellene határozni.  
 
Pap Tibor – polgármester: Amennyiben a szakosztályok részére a gyermekek edzéséhez a 
tornaterem bérleti díját fizetni kell, számítani lehet arra, hogy még több támogatást kérnek az 
önkormányzattól a szakosztályok.  
Dékány József - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Elmondja, hogy a birkózó 
edző azért szeretne most kupát átadni a gyerekeknek, mert a Magyar Birkózó Szövetség 
elnöksége jelen lesz a rendezvényen. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Javasolja, hogy a 
kérelemben döntsenek, javasolják-e a testületnek, hogy a Dévaványai Birkózó Szakosztály 
részére 30.000,- Ft. támogatást biztosítson a testület, melyből a szakosztály 5 sportolójának 
Diákolimpián és a Magyar Bajnokságon elért helyezéséért kupát vásárolnak, és a 2010. július 
3-án tartandó városi rendezvény keretében, melyen a Magyar Birkózó Szövetség elnöksége is 
részt vesz, átadják a sportolók részére. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság 1 igen szavazattal, 7 ellenszavazattal és 
tartózkodás nélkül a Dévaványai Birkózó Szakosztály részére 30.000,- Ft. támogatás iránti 
kérelmét nem támogatja. 
Ismételten kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e testületnek, hogy a Dévaványai 
Birkózó Szakosztály részére 30.000,- Ft. támogatás iránti kérelmét a testület ne támogassa az 
önkormányzat nehéz pénzügyi helyzetére való tekintettel. Javasolják, hogy a jutalmazáshoz 
szükséges anyagi forrást a Dévaványai Sportegyesület költségvetéséből biztosítsák. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság 7 igen szavazattal, 1 ellenszavazattal és 
tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 54/2010. (VI. 23.) OKS. Biz. hat. 
 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a 
Dévaványai Birkózó Szakosztály kérelmét – melyben 30.000,- Ft. támogatást 
kérnek a Diákolimpián és a Magyar Bajnokságon elért sportolók kimagasló 
helyezésének jutalmazására – az önkormányzat nehéz anyagi helyzetére való 
tekintettel ne támogassa. 
Javasolja továbbá a bizottság, hogy a Birkózó Szakosztály amennyiben a 
sportolók jutalmazását felvállalja, a jutalmazáshoz szükséges anyagi forrást a 
Dévaványai Sportegyesület költségvetéséből biztosítsa. 
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Kurucz-portya hagyományőrző rendezvényhez támogatás iránti kérelem 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Tájékoztatja a 
bizottság tagjait, hogy Kurucz Katona László, Rontó Szilvia kérelemmel fordultak a 
Képviselő-testülethez. A kérelmük a mai napon érkezett, ezért ismerteti a tartalmát: 
Az idén is szeretnénk megrendezni a Kurucz portya hagyományőrző rendezvényünket a 
Bereczki Kiállítóházzal karöltve. Az időpont 2010. augusztus 20. A rendezvény 
színvonalának, kínálatának bővítéséhez anyagi támogatásra lenne szükség. 
Tervezett program: 
1. 15:00-kor kiállítás megnyitó a Bereczki kiállítóházban. 
2. A megnyitó után szekérrel,kuruc lovasokkal átvonulás a Kurucz Portára. 
3. Megnyitó Kádár Ferenc tárogató játékával. 
4. Kuruc hagyományőrző Egyesület /Terenyei Attila/ Kuruc toborzó előadása 
5. Kirakodó vásár: Hagyományos mézeskalács 
lószőr ékszer 
gyöngyékszer 
csuhéból készített tárgyak 
6. Népzene 
7. Büfé hurka,kolbász sütés 
8. Kézművesség 
9. Fotózás 
Költségvetés: 
- Plakátok,szóróanyag készítése: 25,000 Ft. 
- kuruc hagyományőrző /Terenyei Attila/ 21 fő: 80,000 Ft 
- Fotók készítéséhez fotópapír,nyomtatópatron: 30,000 Ft 
- Kézműves foglalkozás anyagköltség: 15,000 Ft 

(gyékényezés, gyöngyözés) 
 
A költségeket összesítve 150.000,- Ft. támogatást kérnek. 
 
Pap Tibor – polgármester: 150.000,- Ft. a rendezvénynek a költsége, nem ekkora összegű 
támogatást kérnek, pontosan nem határozták meg. Szeretnének most nagyobb rendezvényt 
tartani, mint az előző évben. Elmondja a polgármester, hogy támogatást szervezetek részére 
tudnak adni, kérdés, hogy civil szervezet-e, alapítványnak vagy egyesületnek adhatnak 
támogatást. Ennek is utána kellene járni. Mivel a Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjteménnyel 
közösen képzelik el a rendezvényt, a múzeum alapítványának nyújthat támogatást a testület, 
amennyiben úgy döntenek a képviselők. Véleménye szerint célszerű lenne kisebb összeggel 
(25.000,- Ft.) támogatni a hagyományőrző rendezvényt. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: A hagyományőrző 
rendezvényt jónak tartja, 50.000,- Ft. támogatást javasol. 
 
Pihurik Katalin - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Kérdése, hogy a 
kérelmezők a testületi ülésen jelen lesznek? Jó volna tudni pontosat a rendezvényről. 
 
Erdeiné Mucsi Márta - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság külső tagja: Az elmúlt 
évben a városnapon szerették volna a „Kurucz portya” rendezvényt megtartani, akkor 
javasolták az augusztus 20-ai időpontot a hagyományőrző rendezvény megtartására, mivel 
illeszkedne a programokhoz.  
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Felveti ugyanakkor, hogy az augusztus 20-ai városi rendezvény nem szokott olyan jelentős 
lenni, mint a városnap, jóval szerényebb. Esetleg ha meg lehetne abban egyezni, hogy a városi 
rendezvényhez csatlakozzanak, és a Művelődési Ház udvarán tartanák meg a hagyományőrző 
rendezvényt. Ezt javaslatként veti fel. Jelzi továbbá, hogy a tűzijátékot is lehetne a 
Művelődési Háznál tartani, így nem kellene a főteret lezárni. A Művelődési Ház udvarán van 
színpad, az esti bál megtartására alkalmas. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Jelzi, hogy 
felhívást tesznek közzé, hogy a városok mondjanak le a tűzijáték megtartásáról, és a 
megmaradó költséget az árvízkárosultak javára adják oda. Valószínűleg ez a felhívás a 
napokban ide is megérkezik. Ezen is el lehet gondolkodni. 
 
Pihurik Katalin - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Véleménye szerint már 
így is nagyon minimális az augusztus 20-ai program.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Javasolja, hogy 
Erdeiné Mucsi Márta rendezvény-felelős kérdezze meg a Kurucz-portát üzemeltetőktől, 
Kurucz Katona Lászlótól és Rontó Szilviától, hogy az augusztus 20-ai városi rendezvény 
programjaihoz a „Kurucz portya” hagyományőrző rendezvényhez kívánnak-e csatlakozni. A 
lehetőséget adják meg a részükre. 
Testületi ülésen visszatérnek a kérelem megtárgyalására. Utána kell járni, hogy van-e 
egyesületük, alapítványuk, amennyiben támogatást nyújt a testület, csak szervezetet lehet 
támogatni. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e 
még valakinek bejelentése?  
 
 
 
Általános Művelődési Központban létszámcsökkentés 2 fő pedagógusi álláshelyen 
 
Baloghné Berényei Erzsébet – ÁMK igazgató: Ismerteti, hogy az Általános Művelődési 
Központ intézményben 2 fő létszámcsökkentés végrehajtását kezdeményezte, kéri, hogy a 
bizottság tegyen javaslatot a testületnek a létszámcsökkentésről. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Süle Lászlóné 
személyügyi ügyintéző készített előterjesztést, melyben az Általános Művelődési Központ 
Vezetője az intézményben a feladatellátás racionálisabb megszervezéséből adódóan 2010. 
július 15. nappal kezdődően álláshely megszüntetésével együtt járó létszámcsökkentés 
végrehajtását kezdeményezte a Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületénél.    
Létszámcsökkentés az Általános Művelődési Központ gazdálkodási körében 2 fő pedagógusi 
álláshelyen főfoglalkozásban, határozatlan idejű közalkalmazotti jogviszonyban 
foglalkoztatott munkavállalót érint.  
 
Létszámcsökkentés előtti létszám:  

• Általános Művelődési Központ költségvetési szerv összesen létszáma: 139 fő 
                         ebből pedagógus létszám: 87 fő 
Létszámcsökkentés utáni létszám:  

• Általános Művelődési Központ költségvetési szerv összesen létszáma: 137 fő 
                        ebből pedagógus létszám: 85 fő 
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A létszámcsökkentés feltételeit az előterjesztésben részletezte a személyügyi ügyintéző. 
 
Megkérdezi, van-e valakinek hozzászólása az ÁMK intézménynél történő 2 fő 
létszámleépítéssel kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nincs. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a testületnek, hogy az Általános Művelődési 
Központnál 2010. július 15. nappal kezdődően két fő főfoglalkozásban, határozatlan idejű 
közalkalmazotti jogviszonyban foglalkoztatott pedagógusi álláshely megszüntetéssel együtt 
járó létszámcsökkentés végrehajtását rendelje el.  

Kéri, aki a javaslattal egyetért, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 55/2010. (VI. 23.) OKS. Biz. hat. 
 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy az 
önkormányzat által fenntartott intézmények létszámhelyzetének és az 
intézmények közötti tervezhető létszám- és álláshely átcsoportosítás 
lehetőségének függvényében két fő felmentéssel együtt járó 
létszámcsökkentésről döntsön. 

Az Általános Művelődési Központ önállóan működő és gazdálkodó 
költségvetési szerv gazdálkodási körében - a feladatellátás racionálisabb 
megszervezéséből adódóan 2010. július 15. nappal kezdődően - két fő 
főfoglalkozásban, határozatlan idejű közalkalmazotti jogviszonyban 
foglalkoztatott pedagógusi álláshely megszüntetéssel együtt járó 
létszámcsökkentés végrehajtását rendelje el.  

Létszámcsökkentés előtti létszám:  
• Általános Művelődési Központ költségvetési szerv létszáma összesen: 

139 fő 
 ebből pedagógus létszám: 87 fő 
 

Létszámcsökkentés utáni létszám:  
• Általános Művelődési Központ költségvetési szerv létszáma összesen: 

137 fő 
 ebből pedagógus létszám: 85 fő 
 

Képviselő-testület bízza meg az Általános Művelődési Központ Vezetőjét, 
hogy a létszámleépítéssel érintett munkavállalókat írásban tájékoztassa a 
Közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. évi XXXIII. törvény 30/A. § 
előírásai szerint és amennyiben a feltételek fennállnak a Prémiumévek 
programról és a különleges foglalkoztatási állományról szóló 2004. évi 
CXXII. törvény előírásairól.  
 

 27



A létszámcsökkentéssel felmerülő fizetési kötelezettségek miatt keletkező 
kiadásokra az állami költségvetésben biztosított egyszeri költségvetési 
hozzájárulás igénylésére pályázatot nyújtson be a Magyar Államkincstár Dél-
alföldi Regionális Igazgatóságához a helyi önkormányzatok és többcélú 
kistérségi társulások létszámcsökkentési döntéseivel kapcsolatos egyszeri 
költségvetési támogatás igényléséről, döntései rendszeréről, folyósításának és 
elszámolásának részletes feltételeiről szóló 4/2010.(I. 26.) ÖM rendeletben 
foglaltak alapján, valamint gondoskodjon a Prémiumévek programról és a 
különleges foglalkoztatási állományról szóló 2004. évi CXXII. törvény 
előírásai szerint a támogatás igényléséről.  

 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság: A létszámcsökkentéshez 
kapcsolódik a következő előterjesztés, melyet szintén a személyügyi ügyintéző készített. 
Mivel az Általános Művelődési Központnál 2010. július 15. nappal kezdődően két fő 
főfoglalkozásban, határozatlan idejű közalkalmazotti jogviszonyban foglalkoztatott 
pedagógusi álláshely megszüntetéssel együtt járó létszámcsökkentés végrehajtása mellett 
foglaltak állást, így a létszámcsökkentéssel érintett közalkalmazottnak a Közalkalmazottak 
jogállásáról szóló 1992. évi  XXXIII. 30/A §- a alapján a munkáltatón belül és a munkáltató 
fenntartója által más Kjt. hatálya alá tartózó munkáltatónál, polgármesteri hivatalnál iskolai 
végzettségének és képzettségének megfelelő másik betöltetlen munkakört kell felajánlani.  
Az Önkormányzat az intézményei a „Bereczki Imre” Helytörténeti Gyűjtemény, 
Polgármesteri Hivatal létszámhelyzetének és az intézmények közötti tervezhető létszám és 
álláshely átcsoportosítás lehetőségének felülvizsgálata során pedagógusi végzettséggel 
rendelkező munkavállalónak végzettségének, képzettségének megfelelő munkakört nem tud 
felajánlani. 
 
Megkérdezi, van-e valakinek hozzászólása az előterjesztéshez? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nincs. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, mivel a létszámleépítéssel érintett két pedagógus részére 
iskolai végzettségének és képzettségének megfelelő másik betöltetlen munkakört nem tudnak 
felajánlani, javasolják a testületnek, hogy a létszámleépítésről a munkáltató írásban értesítse 
az érintett munkavállalókat.  
Kéri, aki a javaslattal egyetért, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
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 56/2010. (VI. 23.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága az alábbi javaslatot terjeszti a testület 
felé. 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete …../2010. (VI.24.) Kt. 
határozatában az Általános Művelődési Központ önállóan működő és 
gazdálkodó költségvetési szervnél 2010. július 15. nappal kezdődően két fő 
pedagógus álláshely megszüntetéssel együtt járó létszámcsökkentésről 
döntsön. 
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Az önkormányzat létszámcsökkentéssel érintett álláshelyeken 
foglalkoztatottak - jogviszonyban töltött idejük folyamatosságának 
megszakítása nélkül - foglalkoztatására az önkormányzat költségvetési 
szerveinél, polgármesteri hivatalnál meglévő üres álláshelyeken, az 
előreláthatólag megüresedő álláshelyeken vagy a tervezett új álláshelyeken, 
illetve szervezeti változás, feladatátadás következtében az önkormányzat 
fenntartói körén kívüli munkáltatónál nincs lehetőség.   
Képviselő-testület bízza meg a munkáltatói jogkör gyakorlóját, hogy a 
létszámleépítéssel érintett munkavállalót írásban tájékoztassa. 

 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e 
még valakinek bejelentése? Megállapítja, hogy további bejelentés nincs.  
 
A bizottság elnöke megköszöni a megjelenteknek a részvételt és az ülést 1645 órakor bezárja. 
 

Kelt: mint az első oldalon 
 

A jegyzőkönyv hiteléül: 
 ________________________ 
 Dr. Ágoston Sándor  
 bizottság elnöke 
 
 
 
 _______________________ 
 Hermeczi Erika  
 jegyzőkönyvvezető 
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